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PROTOKÓŁ NR XL/2022 Sesji Rady Gminy Siedlce. 
Sesja odbyła się w dniu 27 stycznia 2022 roku w Urzędzie Gminy Siedlce. 

 
 
Rada Gminy Siedlce liczy 15 Radnych. 
Na Sesji obecnych było: 15 Radnych. 
 
Godzina rozpoczęcia obrad: 13.00. 
 
Udział w obradach wzięli: 
 
1. Pan Henryk Brodowski  - Wójt Gminy Siedlce 
2. Pan Sławomir Jagiełło  - Zastępca Wójta 
3. Pani Barbara Rybaczewska  - Skarbnik Gminy 
4. Pani Dorota Dmowska – Paczuska - Sekretarz Gminy 
5. Pan Rafał Trochimiuk  - Radca Prawny 
6. Pan Tomasz Sawicki  - Kierownik Wydziału IOŚ 
7. Pani Barbara Myrcha  - Kierownik GOPS 
 
XL Sesję Rady Gminy Siedlce otworzył Przewodniczący Rady Pan Andrzej Rymuza, który na 
podstawie listy obecności stwierdził quorum, decyzje Rady będą prawomocne.  
 
Pan H. Brodowski poinformował o obowiązku zakładania maseczek, dezynfekcji rąk oraz zachowania 
stosowanych odległości podczas obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do porządku obrad. 
Wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.  
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie Sesji; 
2. Przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji Rady Gminy; 
3. Informacja Wójta z realizacji uchwał i pracy w okresie międzysesyjnym; 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Siedlce na 2022 rok; 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Siedlce; 
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022 – 

2024; 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dzieci i 

wyżywienie w żłobkach prowadzonych przez Gminę Siedlce; 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania 

nauczycieli; 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia wkładu niepieniężnego oraz objęcia dodatkowych udziałów 

w Przedsiębiorstwie Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Siedlcach; 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w miejscowości 

Żytnia; 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonej w miejscowości Nowe Iganie; 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości; 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości; 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz PGE 

Dystrybucja S.A.; 
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Siedlce na 2022 rok; 



 2 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Siedlce na 
2022 rok; 

17. Informacje Przewodniczącego Rady; 
18. Wolne wnioski, informacje; 
19. Zamknięcie obrad.  
  
Ad.2 
Przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji Rady Gminy. 
Uwag i wniosków do protokołu nie zgłoszono. 
Protokół z XXXIX Sesji Rady Gminy został przyjęty przez aklamację. 
 
Ad.3 
Informacja Wójta z realizacji uchwał i pracy w okresie międzysesyjnym 
 
Informację z realizacji uchwał i pracy w okresie międzysesyjnym przedstawi Pan Henryk Brodowski Wójt 
Gminy Siedlce. Informacja została załączona do niniejszego protokołu.  
 
Ad.4 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Siedlce na 2022  rok; 
 
Pani Barbara Rybaczewska Skarbnik Gminy omówiła treść uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Rymuza poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
posiedzeniu Komisji Planowania, Budżetu i Finansów i otrzymał pozytywną opinię. Przewodniczący 
obrad zwrócił się z pytaniem: czy są uwagi do projektu uchwały? 
 
Radny Ludwik Kamiński wystąpił z wnioskiem cyt: „Wnoszę o wykreślenie z załącznika nr 3 poz. 79 
dział 921 uchwały budżetowej inwestycji pod nazwą „Dwór w Ostrówku nowa perspektywa kulturalna 
gminy Siedlce”. Uważam, że jest to inwestycja kosztowna, przedwczesna i nie bardzo potrzebna. Jeżeli 
to ma być obiekt typu Reymontówka, to oprócz remontu trzeba będzie znaleźć środki na jej utrzymanie, 
a koszty utrzymania Chlewisk to jest kwota około 2 milionów złotych z tym, że Chlewiska około 1 miliona 
złotych zarabiają, resztę dokłada Starostwo Powiatowe. Czy Dwór w Ostrówku będzie mógł zarabiać 
mam wątpliwości. Koszty utrzymania Dworu w Ostrówku mogą być porównywalne do Reymontówki, czy 
nas na to stać, myślę, że mamy bardziej pilne inwestycje np. kultura lub bezpieczeństwo, dokończenie 
drogi nr 1162 w Ujrzanowie. Głównym zadaniem tej drogi jest obsługa firmy Panatoni. Część tej drogi 
została przebudowana, ale najważniejsza część, z której korzystają nasi mieszkańcy jest zrujnowana po 
budowie kolektora odwadniającego. Ruch na tej części odbywa się tylko jednym pasem, a jadąc drugim 
można sobie uszkodzić podwozie albo kręgosłup. Na tym odcinku nie obowiązują praktycznie żadne 
przepisy, obowiązuje prawo silniejszego, kto ma silniejszy samochód jedzie pierwszy. Nasi mieszkańcy 
nie chcieli takiej inwestycji i nie chcieli takiej drogi, a nam ją zafundowano, a my musimy ponosić 
konsekwencje. Do przebudowy zostało 310 metrów drogi gminnej i 300 metrów drogi krajowej, tak jest 
zapisane w porozumieniu z firmą Panatoni. Zależy mi na tym, aby ta inwestycja została jak najszybciej 
zrealizowana. W budżecie gminy na ten cel nie ma ani jednej złotówki i stąd mój wniosek, aby środki 
własne na zadanie w Ostrówku w kwocie 1.045.904zł przeznaczyć na przebudowę tej drogi, a dotację 
żeby znalazła się w tym samym dziale i 966 tysięcy przeznaczyć na budowę budynku kulturalno – 
oświatowego w Stoku Lackim. Myślę, że 670 tysięcy, które są na to zapisane nie wystarczy na ściany i 
dach, bo w Ujrzanowie 350 tysięcy też nie starczyło i dach nie jest nakryty. Nie proszę nikogo o 
poparcie mojego wniosku tylko ostrzegam, że na swoje sumienie bierzemy odpowiedzialność za 
zdrowie i życie mieszkańców Ujrzanowa, a ono jest zagrożone”. 
 
Pan H. Brodowski Wójt Gminy Siedlce poinformował, że Dwór w Ostrówku jest planowany od dawna i 
były przekazywane informacje, że gmina składa wniosek na trzy podzadania: budowa hali sportowej w 
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Strzale, budowa biblioteki w Stoku Lackim i remont Dworu w Ostrówku. Na to gmina otrzymała 10,5 
miliona złotych z Polskiego Ładu oraz ze środków unijnych 996 tysięcy złotych. Nie można tych zadań 
zmienić w jakikolwiek sposób z tego względu, że gmina by utraciła 996 tysięcy ze środków Unii 
Europejskiej oraz 10,5 miliona złotych z Polskiego Ładu. W ubiegłym roku pieniądze były zapisane w 
porozumieniu na tę drogę, 199 metrów i to zadanie zostanie zrobione w tym roku, ale ze względu na to, 
że firma Panatoni nie znalazła wykonawcy na przebudowę drogi 63, środki te zostały przeznaczone na 
wyasfaltowane drogi w Topórku i Jagodni. Pozostały odcinek drogi zostanie wykonany przez firmę 
Panatoni. Ponadto Pan Wójt nadmienił, że każdy kierowca jadący tą drogą widzi, że jest to teren 
zabudowany, w którym należy poruszać się z prędkością 50km/ha.  
 
Radny A. Rymuza nadmienił, że inwestycja budowy budynku kulturalno – oświatowego w Stoku Lackim 
jest rozłożona na lata 2022 – 2023. Kwota 670 tysięcy złotych to jest limit przeznaczony na trwający rok, 
a drugie 670 tysięcy jest na rok 2023, gdzie w sumie jest to kwota w wysokości 1.340.000 złotych. 
Środki na to zadanie są zabezpieczone i jest to większość środków z Polskiego Ładu. Radny podkreślił, 
że jest spokojny o wybudowanie nowej części bibliotecznej.  
 
Radny L. Kamiński podkreślił, że ważne jest, aby budynek w Stoku Lackim nie podzielił losu budynku w 
Ujrzanowie i nie został na zimę bez dachu, a za 670 tysięcy złotych prawdopodobnie tak będzie.  
 
Radny A. Rymuza zwrócił uwagę, że z punktu widzenia procesu budowalnego nie jest to dobre, że 
budowa na czas jesienno – zimowy zostaje bez dachu, ale proces budowlany trwa i takich sytuacji jest 
wiele. Nie jest to jeszcze budynek tylko ciągle budowa.  
 
Radny A. Rymuza przystąpił do zaopiniowania wniosku Radnego Ludwika Kamińskiego, aby wykreślić z 
załącznika nr 3 poz. 79 dział 921 uchwały budżetowej inwestycję pod nazwą „Dwór w Ostrówku nowa 
perspektywa kulturalna gminy Siedlce”, środki w kwocie 1.045.904zł przeznaczyć na przebudowę drogi 
w Ujrzanowie, a dotację w kwocie 966 tysięcy przeznaczyć na budowę budynku kulturalno – 
oświatowego w Stoku Lackim”. 
 
W wyniku głosowania: za – 2, przeciw – 11, wstrzymujących się – 1 wniosek nie został przyjęty. 
 
Innych uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała Nr XL/518/2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Siedlce na 2022 rok,  została podjęta głosami: za - 12, przeciw – 2, wstrzymujące się – 1. 
 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Siedlce; 
 
Pani Barbara Rybaczewska Skarbnik Gminy omówiła treść uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Rymuza poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
posiedzeniu Komisji Planowania, Budżetu i Finansów i otrzymał pozytywną opinię. Przewodniczący 
obrad zwrócił się z pytaniem: czy są uwagi do projektu uchwały? 
 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała Nr XL/519/2022 w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Siedlce,  została podjęta głosami: za -14, przeciw – 0, wstrzymujące się – 
1. 
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Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022 – 2024; 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Rymuza poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
posiedzeniu Komisji Oświaty, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych i otrzymał pozytywną opinię. 
Przewodniczący obrad zwrócił się z pytaniem: czy są uwagi do projektu uchwały? 
 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała Nr XL/520/2022 w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Wspierania Rodziny na lata 2022 – 2024,  została podjęta głosami: za -15, przeciw – 0, 
wstrzymujące się – 0. 
 
Ad.7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dzieci i wyżywienie w 
żłobkach prowadzonych przez Gminę Siedlce; 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Rymuza poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
posiedzeniu Komisji Oświaty, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych i otrzymał pozytywną opinię. 
Przewodniczący obrad zwrócił się z pytaniem: czy są uwagi do projektu uchwały? 
 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała Nr XL/521/2022 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
ustalenia opłaty za pobyt dzieci i wyżywienie w żłobkach prowadzonych przez Gminę Siedlce, została 
podjęta głosami: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujące się – 0. 
 
Ad.8 
Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania 
nauczycieli; 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Rymuza poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
posiedzeniu Komisji Oświaty, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych i otrzymał pozytywną opinię. 
Przewodniczący obrad zwrócił się z pytaniem: czy są uwagi do projektu uchwały? 
 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała Nr XL/522/2022 w sprawie w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli, została podjęta głosami: za - 15, przeciw – 0, 
wstrzymujące się – 0. 
 
Ad.9 
Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia wkładu niepieniężnego oraz objęcia dodatkowych udziałów w 
Przedsiębiorstwie Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Siedlcach; 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Rymuza poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
posiedzeniu Komisji Planowania, Budżetu i Finansów i otrzymał pozytywną opinię. Przewodniczący 
obrad zwrócił się z pytaniem: czy są uwagi do projektu uchwały? 
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Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała Nr XL/523/2022 w sprawie wniesienia wkładu 
niepieniężnego oraz objęcia dodatkowych udziałów w Przedsiębiorstwie Wodociągów i Kanalizacji 
Spółka z o.o. w Siedlcach, została podjęta głosami: za - 15, przeciw – 0, wstrzymujące się – 0. 
 
Ad.10 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w miejscowości 
Żytnia; 
 
Pan Tomasz Sawicki Kierownik Wydziału IOŚ omówił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Rymuza poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa i otrzymał pozytywną 
opinię. Przewodniczący obrad zwrócił się z pytaniem: czy są uwagi do projektu uchwały? 
 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała Nr XL/524/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości położonej w miejscowości Żytnia, została podjęta głosami: za - 14, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
Ad.11 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
położonej w miejscowości Nowe Iganie; 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Rymuza poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa i otrzymał pozytywną 
opinię. Przewodniczący obrad zwrócił się z pytaniem: czy są uwagi do projektu uchwały? 
 
Radna A. Olszak wystąpiła z wnioskiem, żeby zmienić zapis w uchwale co do procesu sprzedaży, aby 
nie była to sprzedaż w drodze bezprzetargowej tylko w drodze przetargu nieorganicznego. Radna 
nadmieniła, że należy wszystkich traktować jednakowo, nie jest to dzierżawa wieczysta, działka ta jest 
dużo większa niż działka w Żytniej. Chcąc być samorządem należy traktować wszystkich jednakowo.  
 
Pan H. Brodowski Wójt Gminy Siedlce poinformował, że ta działka wchodzi w działkę osoby, która 
złożyła wniosek o zakup. Na sprzedanie temu człowiekowi tej działki w systemie bezprzetargowym  
pozwala ustawa, ponieważ kupuje on ją na powiększenie swojego gospodarstwa jak również lepszy 
dojazd do niej. W przypadku sprzedaży działki w miejscowości Żytnia ustawa nie pozwala na sprzedaż 
w systemie bezprzetargowym z tego względu, że osoba, która chce kupić tą działkę nie sąsiaduje 
bezpośrednio ze sprzedawaną działką. Bezprzetargowa sprzedaż tej działki może spowodować 
konflikty. 
 
Radny A. Rymuza zwrócił się do Radcy Prawnego z pytaniem czy nie ma przeszkód i jest podstawa do 
tego, aby przyjąć procedurę bezprzetargową.  
 
Pan Rafał Trochimiuk Radca Prawny poinformował, że jest to nawet warunek jeżeli ma dojść do 
sprzedaży działki, gdzie zapis, który jest powołany w podstawie prawnej uchwały mówi, iż przedmiotem 
zbycia jest nieruchomość lub jej część i jeżeli może to poprawić warunki zagospodarowania 
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nieruchomości przyległej wówczas nieruchomość jest zbywana w drodze bezprzetargowej. Jest to 
warunek polepszenia i w przypadku decyzji o sprzedaży taka sprzedaż wykonywana jest w trybie 
bezprzetargowym. Ponadto przepisy nie mówią czy procedura sprzedaży w trybie bezprzetargowym 
dotyczy działki leśnej czy budowlanej, jedyny warunek to na polepszenie działki sąsiedniej.  
 
Innych uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek Radnej Anety Olszak, aby zmienić zapis w 
uchwale co do procesu sprzedaży, aby nie była to sprzedaż w drodze bezprzetargowej tylko w drodze 
przetargu nieorganicznego. 
 
W wyniku głosowania: za – 3, przeciw – 10, wstrzymujących się  - 2 wniosek nie został przyjęty.  
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała Nr XL/525/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w 
drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej w miejscowości Nowe Iganie, została podjęta 
głosami: za - 12, przeciw – 2, wstrzymujących się – 1. 
 
Ad.12 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości; 
 
Pan Tomasz Sawicki Kierownik Wydziału IOŚ omówiła projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Rymuza poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa i otrzymał pozytywną 
opinię. Przewodniczący obrad zwrócił się z pytaniem: czy są uwagi do projektu uchwały? 
 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała Nr XL/5526/2022 w sprawie wyrażenia zgody na 
zamianę nieruchomości, została podjęta głosami: za - 15, przeciw – 0, wstrzymujące się – 0. 
 
Ad.13 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości; 
 
Pan Tomasz Sawicki Kierownik Wydziału IOŚ omówił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Rymuza poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa i otrzymał pozytywną 
opinię. Przewodniczący obrad zwrócił się z pytaniem: czy są uwagi do projektu uchwały? 
 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała Nr XL/527/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 
nieruchomości, została podjęta głosami: za - 15, przeciw – 0, wstrzymujące się – 0. 
 
 
 
 



 7 

Ad.14 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz PGE 
Dystrybucja S.A.; 
 
Pan Tomasz Sawicki omówił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Rymuza poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
posiedzeniu Komisji Planowania, Budżetu i Finansów i otrzymał pozytywną opinię. Przewodniczący 
obrad zwrócił się z pytaniem: czy są uwagi do projektu uchwały? 
 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała Nr XL/528/2022 w sprawie wyrażenia zgody na 
ustanowienie służebności przesyłu na rzecz PGE Dystrybucja S.A, została podjęta głosami: za - 14, 
przeciw – 1, wstrzymujące się – 0. 
 
Ad.15 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Siedlce na 2022 rok; 
 
Przewodniczący Rady Andrzej Rymuza poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 
posiedzeniu Komisji Planowania, Budżetu i Finansów i otrzymał pozytywną opinię. Przewodniczący 
obrad zwrócił się z pytaniem: czy są uwagi do projektu uchwały? 
 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała Nr XL/529/2022 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 
Gminy Siedlce na 2022 rok, została podjęta głosami: za - 15, przeciw – 0, wstrzymujące się – 0. 
 
Ad.16 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Siedlce na 2022 
rok; 
 
Radna G. Kręgol Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała plan pracy. 
 
Przewodniczący obrad zwrócił się z pytaniem: czy są uwagi do projektu uchwały? 
 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że Uchwała Nr XL/530/2022 w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Siedlce na 2022 rok, została podjęta głosami: za - 14, przeciw – 0, 
wstrzymujące się – 0. 
 
Ad.17 
Informacje Przewodniczącego Rady; 
 
Przewodniczący Rady poinformował o następujących pismach, które wpłynęły do Biura Rady: 

 Stanowisko Rady Miejskiej w Tarczynie z dnia 15 grudnia 2021 roku w sprawie zmiany 
przepisów prawa w zakresie ponoszenia przez gminy kosztów pobytu mieszkańców w domach 
pomocy społecznej oraz możliwości egzekwowania tych opłat.  
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 Pismo dotyczące zwiększenia dotacji na pokrycie kosztów opieki nad dziećmi do lat 3 od 2022 
roku złożone przez Żłobek Wesołe Smoczki w Starym Opolu. 

 Pismo mieszkańca Nowych Igań dotyczące wykonywania przyłącza wodnego do działki.   
 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie pisma są do wglądu w Biurze Rady. 
 
Ad. 24   
Wolne wnioski, informacje; 
 
W punkcie wolne wnioski poruszono następujące zagadnienia: 

 Asfaltowanie dróg gminnych ulicy Wiśniowej w miejscowości Żelków - Kolonia; 

 Palny dotyczące utwardzenia nawierzchni ulicy Parkowej w Żelkowie – Kolonii, asfaltowanie; 

 Rozwiązanie problemu związanego z oświetleniem ulicznym wzdłuż drogi wojewódzkiej w 
Żelkowie - Kolonii. Na nowo wybudowanym odcinku  za wiaduktem światła zapalają się 
wcześniej i wyłączają później niż w pozostałej części; 
 
Radna A. Olszak odczytała fragment artykułu, który ukazał się w Tygodniku Siedleckim w 52 
wydaniu zatytułowanym „Rewolucja w systemie”. Ponadto Radna nadmieniła, cytat: „Ja się 
pytam kto rządzi tą radą, Panie Przewodniczący czy tutaj nie zostały zamienione pewnego 
rodzaju funkcje, w jakim świetle my radni jesteśmy stawiani. Przede wszystkim chciałabym  
powiedzieć, że propozycja wypłaty diet dla radnych nie wyszła od radnych, cała ta rewolucja 
tego systemu wyszła właśnie od Pana Wójta, a po czym ośmieszani jesteśmy w Tygodniku, 
gdzie idzie nieprawidłowa informacja, że zasiadamy w co najwyżej 3 komisjach, bo przecież 
tych komisji jest 5, 4 stałe. Jak można mówić, że radnemu zabraknie do pierwszego, to wstyd, 
mi jest przykro, tym bardziej, że w tym samym tygodniku jest opisane również 300 zł dla 
sołtysów, szkoda, że w tym tygodniku zabrakło wynagrodzenia Pana Wójta, bo o wszystkich 
się pisze tylko nie o sobie samym. Bulwersuje mnie także  sposób prowadzenia Komisji 
Rewizyjnej, bardzo ważnej komisji stałej. Jej podstawową rolą jest kontrola, niestety te komisje 
często trwają 15 minut z drogą. Przychodzi wyznaczona osoba przez Pana Wójta i sucho 
referuje nam temat bez przedstawienia dokumentów, czy tak to powinno wyglądać. 
Podstawowa komisja, która kontroluje gminę, Wójta , jak to działa, ja nie zobaczyłam ani 
jednego dokumentu, mi tylko przedstawiono suchą informację. Tak komisja nie powinna 
wyglądać. Panie Przewodniczący ja bardzo proszę o interwencję, bo czym my się staliśmy, kim 
my się staliśmy, czy my jesteśmy radą, kto rządzi tą radą, w rym sensie (radna pokazała 
gazetę)”.  

 
Radny A. Rymuza podkreślił, że sens samorządu, a także sens myślenia o samorządzie polega 
na tym, że tu się nie rządzi, a przewodniczący kieruje pracą tej rady. Jeżeli ktoś ma problem ze 
swoimi nieobecnościami w przeszłości na posiedzeniach komisji to sprawa jego poczucia 
satysfakcji lub braku tego poczucia satysfakcji. Przewodniczący Rady i Wiceprzewodniczący 
zapisani są do 3 komisji, bo w komisjach kontrolnych i skargowej nie mogą być, iż zabrania 
tego ustawa o samorządzie gminnym. Jeżeli chodzi o rządzenie czy kierowanie to publicystyka 
ma swój styl i dzisiaj podchodzimy do sprawy zupełnie normalnie, Pani Radna głosowała nad 
planem pracy rady, planem komisji rewizyjnej, inne komisje też przyjęły na styczniowych 
posiedzeniach plan pracy roczny i nie widzę w tym rewolucji i dorabiania. Komisje są w miarę 
potrzeb, kiedy jest sesja i tą sesją trzeba się zająć, problemami, które na sesji mają być 
poruszone, albo które wynikają z kalendarza sprawozdawczego (budżetowych, działalności 
instytucji). Jest to taki sam plan pracy jak przed zmianą diet. Wójt ma wpływ na to kiedy są 
komisje, może nie decyduje, ale jeżeli jest potrzeba zwołania sesji nadzwyczajnej, to jest też 
potrzeba zwołania co najmniej jednej komisji tematycznej przed sesją, a nazywanie tego 
dorabianiem to takie publicystyczne trochę showmańskie, a dyskutowanie na ten temat nie 
będzie na pewno z moim udziałem. Radny podkreślił, że patetyczne jest trochę gdyby mówił co 
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jest radnych celem obecności na sesji, a jeżeli chodzi o wypowiedzi medialne Wójta to nie wie 
czy sesja jest najlepszym miejscem do prowadzenia tej dyskusji.  
 
Radna G. Kręgol poinformowała, że Komisje Rewizyjne odbywały się przez cały rok, nikt nie 
zgłaszał wniosku w takiej sprawie, a podczas trwania można było taki wniosek złożyć. Radna 
nadmieniła, że po zakończeniu roku nie widzi takiego celu podsumowania. 
 
Pan H. Brodowski Wójt Gminy Siedlce poinformował, że nie jest cenzorem Tygodnika, ani Echa 
Katolickiego. Jeżeli Wójt chce zgłosić informację co dzieje się w gminie, to na dole każdego 
artykułu jest zapis „artykuł sponsorowany” i taki jest sprawdzany. Byłoby nietaktem mówienie 
redaktorowi jak powinien napisać artykuł. Ponadto Pan Wójt nadmienił, że nie układa programu 
czy porządku, zostało powiedziane, że do sesji Wójt składa propozycje projektów uchwał do 
porządku, natomiast Przewodniczący decyduje czy ten porządek zmieni, udoskonali, a o 
Komisjach Pan Wójt zwrócił uwagę, że się nie wypowiadał. Propozycja wysokości diet dla 
radnych została podana po konsultacjach z dużą ilością radnych, a Wójt musi w projekcie 
uchwały coś zaproponować, aby radni otrzymali materiały nad czym mogą obradować. 
 
Radny L. Kamiński w związku z tym, że są zastrzeżenia do pracy komisji rewizyjnej wystąpił z 
wnioskiem o zorganizowanie szkolenia dla członków komisji w najbliższym czasie w Urzędzie 
Gminy, poprowadzone przez osobę z Regionalnej Izby Obrachunkowej lub Najwyższej izby 
Kontroli, która by powiedziała radnym jak mają kontrolować, pracować, aby nie było zastrzeżeń.  
 
Radny A. Rymuza nadmienił, że zna pozycję przewodniczącego w radzie oraz 
przewodniczącego w komisji. Radny Rymuza ponadto wyraził zdziwienie, że członkowie Komisji 
Rewizyjnej mają zarzuty, że komisja obraduje zbyt szybko, zbyt pobieżnie skoro sami w ich 
posiedzeniach uczestniczą. Sama przewodnicząca nie obraduje na posiedzeniu komisji. Nie na 
przewodniczącej opiera się komisja, ona ma określone funkcje, zwołać, poprowadzić, udzielić 
głosu, obsłużyć komisję. Ponadto przewodnicząca ma też 1 głos, a to wszyscy członkowie tej 
komisji składają się na całość jak ta komisja pracuje. Pan Przewodniczący poinformował, że 
wniosek o przeprowadzenie szkolenia przyjmuje i porozmawia z Panem Wójtem, bo 
Przewodniczący nie dysponuje środkami, tylko obsługę Rady prowadzi Wójt. Ponadto Pan 
Radny nadmienił, że nie gwarantuje iż to będzie prelegent czy szkoleniowiec z RIO czy NIK – u, 
bo nie wydaje się w jego ocenie, aby ich najważniejszą działalnością było szkolenie radnych w 
jednej gminie. Podkreślił, że postara się znaleźć kogoś kto Radnym pewne rzeczy uświadomi, 
chociaż jest prawnik, jest doświadczona obsługa, jest wielu doświadczonych wielokadencyjnych 
radnych, którzy mają skalę porównawczą i w pewien sposób wiedzę jak taka komisja powinna 
działać. Przewodniczący poinformował, że nad wnioskiem o zorganizowanie szkolenia stricte z 
działania komisji rewizyjnej się pochyli. 
 
Pan H. Brodowski Wójt Gminy Siedlce poinformował, że jeżeli Radny Kamiński ma wątpliwości 
zawarte w ustawie o samorządzie gminnym to w Urzędzie Gminnym jest Radca Prawny, który 
ma obowiązek udzielenia stosownych wyjaśnień od strony prawnej Radnemu. Pan Wójt 
podkreślił, że nie zgadza się z wnioskiem Radnego Kamińskiego, aby zaprosić osoby z Izby 
Obrachunkowej czy Najwyższej Izby Kontroli, ponadto Radny bierze dietę i może we własnym 
zakresie się doszkalać. Jedynie może to być osoba Mecenasa, który może Radnym wątpliwości 
wyjaśnić. 
 
Radny L. Kamiński zwrócił uwagę, że rada ma funkcję uchwałodawczą, ale również jest zapis w 
ustawie, że ma funkcję kontrolną poprzez swoją Komisję Rewizyjna.  

 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady XL Sesji Rady 
Gminy Siedlce, dziękując wszystkim obecnym za udział.  
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Na XL Sesji Rady Gminy Siedlce zostały podjęte następujące uchwały: 
 

1.  XL/518/2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy Siedlce na 2021 rok; 

2.  XL/519/2022 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Siedlce; 

3.  XL/520/2022 
w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 
2022 – 2024; 

4.  XL/521/2022 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dzieci i 
wyżywienie w żłobkach prowadzonych przez Gminę Siedlce; 

5.  XL/522/2022 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania 
nauczycieli; 

6.  XL/523/2022 
w sprawie wniesienia wkładu niepieniężnego oraz objęcia dodatkowych 
udziałów w Przedsiębiorstwie Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w 
Siedlcach; 

7.  XL/524/2022 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w 
miejscowości Żytnia; 

8.  XL/525/2022 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości położonej w miejscowości Nowe Iganie; 

9.  XL/526/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości; 

10.  XL/527/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości; 

11.  XL/528/2022 
w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz 
PGE Dystrybucja S.A.; 

12.  XL/529/2022 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Siedlce na 2022 rok; 

13.  XL/530/2022 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Siedlce na 2022 rok. 

 
Integralną część protokołu stanowi nagranie Sesji Rady Gminy załączone do protokołu oraz 
zamieszczone na stronie internetowej oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy 
Siedlce. 
            
 
 

                        Przewodniczący Rady 
 

                Andrzej Rymuza  
Protokolant 
Hanna Krzemińska 


